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Abstract
MIMO-OFDM is a key technology for next-generation cellular communications 

(3GPP-LTE,  Mobile  WiMAX,  IMT-Advanced)  as  well  as  wireless  LAN  (IEEE 

802.11a, IEEE 802.11n), wireless PAN (MB-OFDM), and broadcasting (DAB, DVB, 

and DMB). 
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The techniques  of  MIMO OFDM in  theorems and practical  experiments  are 

solved the problems of data rate and throughput for wireless transmission.

This  research  provides  comprehensive  introduction  to  the  basic  theory  and 

practice of wireless channel modeling, MIMO and OFDM, with MATLAB® programs 

to  simulate  the  underlying  techniques  on  MIMO-OFDM  systems.  This  project  is 

primarily wrote for engineers and researchers who are interested in learning various 

MIMO-OFDM techniques and applying them to wireless communications. 

In this project, we are modeling MIMO OFDM according to the mathematical 

equations of transmitter, receiver, channel estimations and general characteristic. Then 

we are determining the capability and flexibility according to the throughput and Bit 

Error Rate (BER).

The  models  depend  on  Shannon  channel  capacity  equation  and  the  spectral 

efficiency.

The models achieve the throughput checking and Bit Error Rate [BER] based on 

the different parameters according to the number of multi carriers, transmit and receive 

antennas.

التجريد
ني          التق ساس ال هو خارج والم المداخل متعدد التعامدية بالترددات التقسيم  نظام

الرابع    ( الجيل أنظمة بتقنية       IMTلمجموعة النقال الهاتف ، نظام  WiMAXالمتقدم ، 

يل     الطو مدى ال لى ع يم المحلية)      (3GPP-LTEالتقي اللسلكية للشبكات  IEEEكذلك

802.11a, IEEE 802.11n)    .(الذاعية النظمة ).DAB, DVB, and DMBو
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لتقنيات    ( والعملية النظرية مشكلة)     MIMO OFDMالتجارب من كل بحل  قامت

اللسلكي           الرسال نظام في الصحيحة المستقبلة البيانات ونسبة البيانات سرعة

ظام           لن ية العمل ِة س والممار ِة سي الأسا ِة ي النظر لى إ َة شامل َة م مقد حث الب هذا  يقدم

ِة          نا للق جة ونمذ خارج والم مداخل ال عدد مت ظام والن ية التعامد لترددات ا سيم بتق مزج  ال

ِج      برام مع ، للنظام أنظمةِ       ®MATLABاللسلكية على ِة التحتي ِت التقنيا  MIMOلمحاكاة

OFDM           .ّلم َع َت ب َن ّمو يَهت الذي والباحثين للمهندسين أولي بشكل إجراؤه تم البحث  هذا

اللسلكية        . ِت الإتصال على وتطبيقاته النظام هذا ِت تقنيا ِلف َت ْخ  ُم

لم        نماذج ِم تصمي مع  َيتعامل البحث  المعادلت   MIMO OFDMهذا ِة بدراس  وذلك

كل            سب يح ّم ث ظام للن مة العا والخصائص ِة القنا تقديرات ، المستقبل ِل، للمرس  الرياضية

مز         ( الر طأ خ ِة سب ون ِة الإنتاجي للطاقة ًا طبق َة والمرون الستطاعة النظامِ)   BERمن هذا  في

ِج        م ببرنا َمت ّم ص لتي ا ِج ماذ الن على يعتمدان ِت   ®MATLABوهما معامل ِل تحلي  في

ِم . النظا

الطيفية             . كفاءة ِم ومفهو ِة القنا سعة في شانون معادلة على تعتمد  النماذج

مز           [ الر طأ خ َة سب ن تقليل وكيفيةَ ِة الإنتاجي الطاقة َة مراقب على ُج النماذ  ]BERتعمل

في              طر في الهوائيات ِد وعد ِدة ّد المتع الحوامل في ِة المختلف للخواص ًا طبق ِّم العا ِم النظا  في

. والمستقبل  المرسل
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